
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JIHOČESKÉ UNIVERZITY 

V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH KONANÉHO DNE 16. 5. 2023  

 

Přítomni (bez titulů): Martin Červený, Petr Dvořák, Franta Pavel, Rudolf Hrubý, Andrea 

Hudáčková, Ondřej Chvojka, Josef Juráň, Vera Yakimova Kaplická, Jan Kresan, Dalibor 

Kučera, Jan Lassner, Otomar Linhart, Aleš Lisner, Petr Nguyen, Martina Novotná, Stanislav 

Ondrášek, Zdeněk Pecka, Alena Prošková, Tomáš Randák, Jan Sattran, Jiří Sláma, Pavel 

Smetana, Věra Suchomelová (příchod 14:25), Lenka Šedová, Tomáš Volek, Hana Michaela 

Votruba  

Omluveni (bez titulů): Ester Dombrovská, Jana Jersáková, Kolářová Lucie, Anna Műllerová, 

Petra Nováková, Eliška Zusková 

Nepřítomni (bez titulů): Roman Bechyně, Filip Bláha, Zbyněk Havelka, Štěpánka 

Kameníková, Lukáš Lang, David Novák, Tereza Svárovská, Kryštof Valíček 

Hosté (bez titulů): Ludvík Friebel (prorektor pro řízení a vnější vztahy), Petr Bauman 

(prorektor pro studium), Bohumil Jiroušek (rektor JU), Jiřina Valentová (kvestorka) 

 

Předseda AS JU přivítal všechny senátory a hosty a konstatoval usnášeníschopnost dle 

prezenční listiny.  

 

Řízení zasedání AS JU převzal předseda AS JU Rudolf Hrubý.  

 

1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU 

Hlasování o zapisovateli, ověřovatelích a skrutátorech:  

Návrh usnesení: AS JU schvaluje skrutátory Zdeňka Pecku a Jana Lassnera, zapisovatele 

Martinu Novotnou a ověřovatele zápisu Alenu Proškovou, Michaelu Hanu Votrubu. 

Hlasování: pro – 25, proti – 0, zdržel se – 0 

AS JU schválil skrutátory Zdeňka Pecka a Jana Lassnera, zapisovatelku Martinu 

Novotnou a ověřovatele zápisu Alenu Proškovou a Michaelu Hanu Votrubu. 

 

Hlasování o programu zasedání AS JU: 

Program: 

1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU 

2. Návrh na doplnění 1/3 členů Rady pro vnitřní hodnocení JU 

3. 1. etapa procesu tvorby a schvalování rozpočtu JU na rok 2023 

4. Informace z jednání RVŠ 

5. Informace ze studentské komory Akademického senátu JU 

6. Různé 

 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje program v podobě uvedené v pozvánce na zasedání. 

Hlasování: pro – 25, proti – 0, zdržel se – 0 

AS JU schválil program v podobě uvedené v pozvánce na zasedání. 

 

 



1. Organizační záležitosti 

 

AS JU neprojednal žádné organizační změny  

 

2. Návrh na doplnění 1/3 členů Rady pro vnitřní hodnocení JU 

Návrh na doplnění 1/3 členů RpVH předložil p. prof. B. Jiroušek (rektor JU) v souladu se 

statutem RpVH. Návrh již byl projednán Vědeckou radou JU.  

 

Návrh usnesení: AS JU uděluje předběžný souhlas rektorovi se jmenováním 1/3 členů 

RpVH.  

Hlasování: pro – 25, proti – 0, zdržel se – 0 

 

3. 1. etapa procesu tvorby a schvalování rozpočtu JU na rok 2023 

Předkladatel návrhu prof. B. Jiroušek (rektor JU) okomentoval návrh rozpočtu JU pro rok 2023–

1. etapa. Zároveň byla předložena Metodika tvorby rozpočtu, která zůstala nezměněná.   

Ekonomická komise AS JU projednala tento návrh na svém jednání a předložila stanovisko. Za 

Ekonomickou komisi podal informace T. Volek. Sdělil, že EK se sešla na jednání s paní 

kvestorkou dne 27.4., kde byl řešen předložený rozpočet, otázky zejména směřovaly do oblasti 

nákladů za energie, mzdových nákladů a diskutovány byly největších rozdíly v položkách 

rozpočtu ve srovnání s loňským rokem. K předloženému rozpočtu mají členové EK několik 

doporučení či připomínek:  

  

1) Členové EK doporučují větší zapojení vysokých výnosových úroků do rozpočtu rektorátu 

k úhradě zvýšených nákladů díky inflaci (např. k úhradě zvýšených nákladů na energie rektorátu 

doporučuje EK zapojení 550 tis. Kč.).   

  

2) JU by měla důsledněji dohlížet na zhodnocování volných finančních prostředků JU – úroková 

politika.  

  

3) JU by měla z důvodu minimalizace rizika ztrát primárně využívat k uchování volných 

finančních prostředků pro částky vyšší než 2,4 mil. Kč (100 tis. EUR) obchodní (komerční) 

banky ze seznamu ČNB J-SVI, které jsou systémově významné pro finanční systém a 

ekonomiku ČR.  

 

Ekonomická komise JU se kladně vyjádřila k předloženému rozpočtu JU pro rok 2023.  

 

Na připomínky reagovala kvestorka JU Ing. J. Valentová. Nejprve poděkovala za vznesené 

připomínky: 

1) Úroky jsou významnou součástí příjmů rektorátu. Část úroků v rámci rozpočtu jsou 

zohledněny. Úroky jsou dále určeny ke krytí mimořádných výdajů např. na krytí penále. 

Další zapojení může být ještě dále uvažováno.  

2) Spořící účty uvedené ve výčtu pro EK (3,5 %) nejsou zcela spořící, ale běžně je s nimi 

nakládáno operativně. Kvestorka připustila, že je nutné se s úrokovou politikou dále zabývat. 

Peněžní prostředky z Oberbank (50 mil. Kč) jsou v současné době převáděny do Komerční 

banky (úroková míra 6,8 %). Očekává se také vrácení peněz se Sbermank (vklad vrácený 

100 %), možná i úroky. 



 

Rozprava: 

Aleš Lisner sdělil, že z rozpočtu vyplývá nárůst rektorátu o 7,5 %, což je více než u všech 

součástí. Kvestorka reagovala, že nárůst není vyšší, jsou zapojeny vlastní zdroje. Provozní 

náklady rektorátu navyšovány nejsou.  

 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje návrh na rozdělení institucionálních prostředků JU na 

jednotlivé součásti na rok 2023–1. etapa.  

 

Hlasování: pro – 22, proti – 0, zdržel se – 3  

 

4. Informace z jednání RVŠ – informoval prorektor Friebel.  

Předseda AS JU informoval, že na JU bude probíhat dvoudenní Fórum předsedů akademických 

senátů.  

 

Prorektor Friebel informoval, že se uskutečnila 2 zasedání RVŠ (16.3. 2023 a 20.3.2023) – 

společné téma v rámci ekonomických informací byla zoufalá situace financování VŠ. V září 

2023 je naplánována konference v Brně. Z jednání vyplynulo, že hledání rezerv u VŠ je zástupný 

problém, projevuje se značné podfinancování VŠ.  

Z jednání RVŠ se vytratila přátelská atmosféra daná zejména nedostatkem finančních prostředků 

VŠ. 

Z jednání v oblasti vědy a výzkumu – vyplynulo negativní stanovisko k průmyslovým 

doktorátům. 

Z jednání legislativní komise (po projednání navrženého zákoníku práce) - předsednictvo RVŠ 

vyjádřilo obavu z možnosti komplikací při zapojování odborníků z praxe do výuky. 

 

5. Informace ze Studentské komory AS JU   

Senátor Lassner přednesl 3 dotazy od studentů: 

1) Zda se chystá navyšování cen obědů v menze? P. rektor odpověděl, že k žádnému 

navyšování cen nedošlo, ředitelka kolejí a menz pouze zohledňuje nárůst cen surovin (marže 

zůstává stejná).  

2) Nebylo by možné umístit do kampusu koše na tříděný odpad? P. rektor odpověděl, že 

v budovách jsou, u koleje také jsou. Nebude problém někde ještě umístit. Problém je, že 

kontejnery se nevejdou pod přístřešky, proto se bude muset uvažovat o rozšíření těchto 

přístřešků v rámci investičních aktivit. 

3) Zástupci studentů z PřF vznesli dotaz týkající se nepříjemností s vykácením aleje topolů 

(nebylo projednáno s Př.F). P. rektor odpověděl, že alej byla v havarijním stavu. P kvestorka 

doplnila, že dle posudku z roku 2014 byla topolová alej nebezpečná, průběžné docházelo k 

prořezávání, ke zhoršení stavu. Podnět k řešení situace byl i z magistrátu města, byly 

provedeny odborné posudky (vyjádření entomologů, arboristou, dendrologem), které 

následně vedly k doporučení vykácení aleje topolů a vysázení platanů. 

Senátor Nguyen – požádal o možnost v budoucnu kontaktovat odborníky z univerzity, aby se 

případně k situaci mohli vyjádřit. 

 

6. Různé 

a) Informace p. kvestorky – Kvestorka sdělila, že k 15. 6. 2023 se vzdává funkce kvestorky, 

poděkovala za spolupráci. 



AS prostřednictvím svého předsedy rovněž poděkoval p. kvestorce za její práci a popřál ji pevné 

zdraví 

P. rektor sdělil, že dočasně se ujme funkce p. prorektor Hojdekr, bude plnit dvojroli. Jeho náplní 

jsou mimo jiné projekty OP JAK, které jsou provázány úzce s rozpočtem JU a současně je bývalý 

tajemník fakulty.  

 

b) zařazení bodů týkající se majetku na zasedání správní rady  

P. rektor informoval, že některé části pozemků jsou prodávány ve veřejném zájmu a jsou 

řešeny dlouhodobě. JU naopak získá pozemek mezi knihovnou a EF směnou za nevyužívané 

pozemky na Zlaté stoce. 

 

c) p. prorektor Bauman – prostřednictvím senátu oslovil studentskou komoru se záměrem 

uspořádání neformálního diskusního setkání se studenty na téma kvalita výuky 

Kvalitu výuky má v plánu pozvednout NAU. V rámci řešení centrálního rozvojového projektu 

CRP je specifikováno společné téma, a to zajišťování kvality výuky, řešení se účastní také 

místopředseda NAU. Zároveň má JU ve strategickém záměru bod zvyšování zapojení 

akademické obce do zvyšování kvality výuky. P. rektor informoval, že pro institucionální 

akreditaci bude nutné podrobně popsat, jak řešíme kvalitu výuky 

Kvalitu výuky chce p. prorektor řešit z pohledu, jak student uvažuje o tom, co se rozumí kvalitní 

výuka, což by měl být příspěvek za JU k řešení centrálního rozvojového projektu. Snahou je, 

aby se senát podílel na uspořádání neformálního diskusního setkání přes fakulty.  

Předseda senátu sdělil, že je to dobrý námět pro činnost studentské komory. 

Senátor Volek navrhl zapojení fakultních místopředsedů studentů ze senátu. 

Senátor Kučera poděkoval za tuto iniciativu, pokládá hodnocení kvality výuky za důležitý 

ukazatel pro hodnocení práce. Dle něj je nutné řešit extrémně nízkou účast studentů na 

hodnocení a zpětnou vazbu (studenti neví, jak hodnotit). Důležité je zabezpečit osvětu, aby 

studentské hodnocení bylo přínosné a cenné. P. prorektor Bauman sdělil, že výzkum má 

směřovat, ještě do fáze 0, tj. zjistit, jak studenti posuzují kvalitu výuky a prozatím není 

v plánu měnit hodnocení výuky. 

Senátor Nguyen upozornil na Scio anketu, která řeší posouzení kvality instituce.  

Senátorka Yakimová upozornila, že studentské hodnocení se mění a je potřeba více 

diskutovat v rámci fakult za přítomnosti p. prorektora.  

Senátor Dvořák upozornil, že studenti hodnotí kvalitu výuky, ale neví, co je kvalita výuky. 

 

Závěr: Senát navrhne vhodnou formu uspořádání neformálního setkání na svém jednání 20.6.  

 

d) růst cen na kolejích  

Senátor Volek se zeptal na růst cen na kolejích. P. rektor odpověděl, že o navýšení cen bylo 

rozhodnuto v dubnu 2023. Zohledněn byl růst cen energií, došlo ke zvýšení pouze o 6 % (nárůst 

cca o 10 Kč na den). 

 

e) využití rezervačního systému na kolejích v letních měsících 

P. kvestorka sdělila, že žádný rezervační systém není využit, není ekonomicky výhodný pouze 

na 2 měsíce v roce. 

 



 

Předseda senátu na závěr upozornil, že poslední jednání AS před letními měsíci bude 20. 6. a 

je nutná přítomnost senátorů z důvodu projednání důležitých dokumentů výroční zprávy o 

činnosti a zprávy o hospodaření. Senátor Nguyen navrhl zvážit hybridní jednání. 

Kvestora vyzvala senátory, aby připomínky či otázky k výroční zprávě o hospodaření, kterou 

bude zpracovávat, zasílaly senátoři p. kvestorce do 15.6., protože na jednání senátu již nebude 

v pozici kvestorky.  

 

 

Zápis vyhotovil: Martina Novotná 

Zápis ověřili: Alena Prošková, Michaela Hana Votruba 


